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Město Mariánské Lázně 

Komise lázeňství, cestovního ruchu a UNESCO  

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ č. 4 

TERMÍN JEDNÁNÍ:  

19.4.2023 ve 14:00 hodin v budově ředitelství lázní, Masarykova 22/5, Mariánské Lázně – zasedací 
místnost ve 2. patře. 
 

PŘÍTOMNI:  
Kalivoda Karel, Mottlová Ivana, Urbánková Veronika (příchod 14,15 hod.), Richter Jiří, Bartoš 
Jaromír, Osička Viktor (příchod 14,20 hod.), Folprecht David, Dvořáková Eva (zastoupená na 
základě generální plné moci paní Marií Baranovskou), Švandová Milada, Staňková Natálie 
OMLUVENI: Šnajdr Radek 
NEPŘÍTOMNI:  
 

KLCR je usnášení schopná 
 
Hosté: Monika Škorničková, Kajlik Vladimir, Stejskalová Zuzana, Elena Sorokina, Hana Kudrejová 
Veřejnost:  
 
PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 

1 Uvítání, kontrola účasti, schválení programu a informace z jednání RM k zápisu 
KLCR UNESCO z 15.3.2023 (usnesení RM/195/23, RM/196/23 konference, RM/237/23 
zastropování výše příspěvku – Živý kraj, RM/239/23 – Strategie rozvoje CR v ML) 

Předseda přivítal a představil přítomné, zahájil jednání. Konstatoval, že komise je usnášeníschopná a 
dal hlasovat o schválení programu.  
 
Program:  

1. Uvítání, kontrola účasti, schválení programu, informace z Rady města k zápisu 
KLCR UNESCO z 15.3.2023  

2. Představení „Komise smart city, Zdravých měst a MA21“ (host – paní Monika 
Škorničková, předsedkyně komise) 

3. Informace k projektu Strategie rozvoje cestovního ruchu v Mariánských Lázních – 
CULTURE MATTERS 21 z.s. 

4. Informace k projektu „Klimatické lázně – Mariánské Lázně“ – Návrh na stanovení 
klimatických přírodních léčebných lázní Mariánské Lázně + edukace 

5. Informace k projektu „Rekonstrukce domu Chopin a jeho využití“  

6. Informace k projektu „UNESCO BIKETOUR 15. – 17.7.2024“  
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7. Různé   

 
Následovaly informace o výstupech z RM v návaznosti na jednání komise a její doporučení - 
(usnesení RM/195/23, RM/196/23 konference, RM/237/23 zplnomocnění starosty k jednání o 
zastropování výše příspěvku pro Živý kraj – ve smyslu otevření prostoru k jednání do dalších let, 
RM/239/23 – Strategie rozvoje CR v ML). 
 
Usnesení: 
Komise schvaluje program jednání bez připomínek a bere na vědomí informace z RM. 
 
PRO: 8 (V. Urbánková, V. Osička nebyli přítomni hlasování) 
PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 0 
 

2 Představení „Komise smart city, Zdravých měst a MA21“ (host – Mgr.Monika 
Škorničková, předsedkyně komise) 

 
Paní Mgr. Škorničková představila komisi, které předsedá a svou představu o její činnosti a spolupráci 
mezi komisemi. 
 
 

3  Informace k projektu Strategie rozvoje cestovního ruchu v Mariánských Lázních – 
CULTURE MATTERS 21 z.s. 

Informace z jednání RM předal pan předseda.  

Navržení termínu 1.workshopu – 15.5.2023 ve 14,00 hodin, místo konání bude upřesněno; bude se 
jednat o neveřejné pracovní jednání komisí (lázeňské, kultury a smart city). 

 

4 Informace k projektu „Klimatické lázně – Mariánské Lázně“ – Návrh na stanovení 
klimatických přírodních léčebných lázní Mariánské Lázně + edukace 

Od roku 2021 pracuje město na získání statutu „Klimatických lázní“ pro Mariánské Lázně. Oficiální 
přiznání čtvrtého přírodního léčivého zdroje (minerální voda, minerální oxid uhličitý, peloid 
(rašelina) a klima) by městu přineslo jedinečnost v oblasti lázeňství.  Dosud provedené kroky ze 
strany města zahrnovaly expediční měření kvality ovzduší po čtyři roční období, odborné studie a 
posudky i pořízení automatické meteostanice v celkové hodnotě cca 1,726 mil. Kč. O finanční pomoci 
prostřednictvím dotačních prostředků město jednalo s Institutem lázeňství a balneologie, veřejnou 
výzkumnou institucí Karlovarského kraje, se kterou město uzavřelo memorandum o spolupráci pro 
výzkum v oblasti lázeňství a balneologie, a s Karlovarským krajem. 
 
Aktuálním výstupem všech měření a studií je „Návrh na stanovení klimatických přírodních léčebných 
lázní Mariánské Lázně“, který je předložen zastupitelstvu města 25.4.2023 ke schválení společně 
s předložením tohoto návrhu Ministerstvu zdravotnictví ČR.  

 
Návrh zpracovala společnost KOCMAN envimonitoring s.r.o., jejíž zástupci budou přítomni jednání 
zastupitelstva a svou práci odprezentují. Zpracovatel zprávy bude zplnomocněn k zastupování města 
v činnostech týkajících se přípravy žádosti, zastupování na jednáních a ostatních činnostech 
nezbytných pro ustanovení klimatických přírodních léčebných lázní Mariánské Lázně, v souladu 
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s lázeňským zákonem 164/2001 Sb. §25 až §27, a to po dobu vyřízení klimatických přírodních 
léčebných lázní. 
 
Po odsouhlasení zprávy zastupitelstvem bude sepsána žádost na Český inspektorát lázní (ČIL) o 
stanovení Mariánských Lázní klimatickými přírodními léčebnými lázněmi. Následně bude ČIL 
posuzovat předloženou zprávu a po kladném stanovisku stanoví Mariánské Lázně klimatickými, a to 
vyhláškou.  
 
Návrh usnesení ZM: 
Zastupitelstvo města Mariánské Lázně schvaluje dle ustanovení § 84 odst.1 zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, ve znění pozdějších předpisů a v souladu s § 25 - 27 zákona č. 164/2001 Sb., o přírodních 
léčivých zdrojích, zdrojích přírodních minerálních vod, přírodních léčebných lázních a lázeňských 
místech a o změně některých souvisejících zákonů (lázeňský zákon), stanovení klimatických 
přírodních léčebných lázní, které jsou definované v návrhu na stanovení klimatických přírodních 
léčebných lázní, a předložení tohoto návrhu Ministerstvu zdravotnictví ČR k dalšímu řízení s cílem 
vyhlášení klimatických přírodních léčebných lázní, dle přílohy k tomuto usnesení. 
 
Komise vzala na vědomí informace k přípravě projektu. 
 
Dále se diskutovalo o: 

-  možnostech využití statutu „klimatické lázně“ pro dohodu GREEN DEAL případně o 
navázání spolupráce s univerzitním prostředím k tomto tématu;  

- nutnosti vzdělávání v tématu klimatických lázních (p. Bartoš, ředitel muzea, nabídl potenciál, 
zázemí a odbornost v daném tématu); 

- ztotožnění veřejnosti a obyvatel města s fenoménem klimatických lázní vč. posílení 
sounáležitosti i hrdosti obyvatel na Mariánské Lázně. 

 

5 Informace k projektu „Rekonstrukce domu Chopin a jeho využití“ 

Předseda komise představil prezentaci B. Tintěrové k vizi využití zrekonstruovaného objektu domu 
Chopin. 

 
Usnesení: 
Komise vyjadřuje znepokojení nad nejasností aktuálního využití objektu a jeho správy. 
 
PRO: 9  
PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 1 (J. Bartoš) 

6 Informace k projektu „UNESCO BIKETOUR 15. – 17.7.2024“  

Předseda komise představil projekt „UNESCO BIKETOUR 15. – 17.7.2024“, který je připravován 
v marketingové skupině Great Spa Towns of Europe, UNESCO – více viz příloha.  

Komise se vyjádřila k nutnosti odpromování této aktivity vč. pořízení video i foto dokumentace. 
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7 Různé 

K. Kalivoda informoval členy komise o aktuálně plánovaných krocích ohledně zpívající fontány 
(rekonstrukce technologie), potenciálních budoucích krocích (zajištění „zimního“ provozu 
s atrakcemi) které je aktuálně diskutováno s paní arch. Stejskalovou a paní arch. Míkovou. Dále 
K. Kalivoda zprostředkoval členům informaci od p. Javůrka ohledně obnovy zimního nevzhledného 
oplocení plot, které je plánováno na rok 2024 a designově naváže na rekonstrukci fontány. 

J. Richter předložil níže uvedená témata do „různého“: 

- problematika nádraží   

Usnesení: 
Komise podporuje zřízení služebny městské policie v budově nádraží a s tím související možnost 
prodloužení provozu nádraží ve večerních a nočních hodinách včetně zvýšení bezpečnosti cestujících.  
 
PRO: 10 
PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 0 

- vyžití pro děti – zrušené FUN CENTRUM, Domeček z Vrbiček, chybí in-line dráha 

- rekonstrukce komunikací – dbát na efektivitu oprav 

- kašna u nemocnice – nepořádek  

- pavilón Ferdinandova pramene – neutěšený stav objektu nad potokem v majetku Povodí Ohře 

- kavárna v parku – po deštích laguny u dětských prvků 

- MAT – p. Richter zmínil chybějící setkávání a seznamování se – p. Kalivoda upřesnil, že 
členská schůze se koná 1x ročně a schůze představenstva se zveřejňovanými zápisy každé 1-
2 měsíce 

- kulturní program po městě – na každém „rohu“ by se mělo něco dít (flašinetář, indiáni 
apod…..) 

- program pro děti – nabízí Dráček, ale nedostatečně propaguje  

- hrozba změny sazby DPH (10-21%) a aktuálního kurzu Euro  

I. Mottlová: 

- je členem školské rady Hotelové školy v ML 

Komise vyjádřila podporu Hotelové škole v ML a její činnosti, současně ocenila dosažené 
úspěchy. 

- nespokojenost s programem ZLS 2023  

D. Folprecht:  

https://www.umenivina.cz/ 
31.5.-1.6. kavárna Edward na kolonádě, prezentace propojeni vín a umění. Jeden den pro hoteliéry, 
druhý den pro soukromníky. Kapacita omezena na 20 lidi. Podmínky ještě p. Folprecht dopošle.  
 
https://www.postbellum.cz/pobocky/pamet-naroda-karlovarsky-kraj/ 
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Nově vzniklá pobočka v KV kraji, zastřešuje Zuzana Rejchová. Co potřebuje, pokud byste se chtěli 
zapojit:  
 
- předat kontakt, tip na nějakého pamětníka 
- zasponzorovat různé balíčky – videa, debaty, výstavy s pamětníky  
 
M. Švandová: 
zašle video pozvánku na ZLS 2023 
 

Předseda komise upozornil, že témata k jednání je vhodné zaslat minimálně týden před konáním 
komise tak, aby bylo možné je zahrnout do programu jednání, případně k nim připravit příslušné 
podklady – obzvlášť pokud se jedná o větší množství témat. 

 
Jednání bylo ukončeno v 16,45 hodin.  
 
Příští jednání proběhne 15.5.2023 od 14,00 hod. formou pracovního jednání viz. workshop ke 
Strategii rozvoje cestovního ruchu v Mariánských Lázních. Pozvánka s místem konání bude zaslána. 
 
Termíny jednání dalších komisí: 
21.6. 2023 (pozvání paní Monsportové a pana Franty na téma VŠ v Karlovarském kraji pro 
zdravotníky a fyzioterapeuty v ML – možnost využití objektu UK a internátu) 
20.9. 2023 
18.10. 2023 
15.11. 2023 
20.12. 2023 
 
V Mariánských Lázních dne 19.4.2023 
Zapsala: Ing. Jana Palacká 
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